
PARGAS STAD 

RÅDET FÖR PERSONER MED FUNKTIONSNEDSÄTTNING 

Tid: torsdag 2.12.2021 kl.12.00 – 13.45 

Plats: Styrhytten, stadshuset 

 

 

Närvarande: Andersson Christian ordförande 
  Henriksson Harold medlem 
  Karlsson Oskar  medlem   
  Lagerroos Bo  medlem 
  Lehtilä Elina  medlem 
  Lindblom Marianne medlem 
  Lindman-Korpi Regina medlem 
  Nordström Mats medlem 
  Stolzmann Marianna medlem 
  Knuts Åsa  sekreterare 
 
Extra:  Kjellman Anders Mats Nordströms handledare 
 
Frånvarande: Alstrand Ulla  medlem 

Bäckström Nina  vice ordförande 
 
 
 
 
  §  8 Öppnande av mötet. 

Ordföranden öppnade mötet kl. 12.00. 
 

  §  9 Mötets laglighet och sammankallande. 
 Ordföranden konstaterade mötet vara lagenligt sammankallat och beslutfört. 
 
  § 10 Diplomutdelning för årets tillgänglighetsgärning.  

Årets tillgänglighetsgärningspris tilldelas företaget M-Market Parainen. Vid affärens ingång har 
det installerats nya dörrar s.k skjutdörrar vilket gör att även rörelsehindrade nu lätt kan komma 
in i affären. Företagets vd Martti Kaunismaa mottog diplomet. Redaktör Carina Holm skriver en 
artikel om utnämningen i Pargas Kungörelser. 
 

  § 11 Justering av protokollet från senaste möte. 
 Protokollet från senaste möte justerades. 
 



 
 § 12 Verksamhetsberättelse 2020. 

Verksamhetsberättelsen för år 2020 godkändes av de medlemmar som var med i föregående 
råd. 

 
 § 13 Verksamhetsplan 2022. 
 Rådet gick igenom verksamhetsplanen för år 2022 och godkände den. 
 Verksamhetsplanens innehåll: 

• ge utlåtande i frågor som berör tillgängligheten 

• vi tar initiativ till åtgärder som är av betydelse för personer med funktionsnedsättning 

• till våra möten kan vi inbjuda representanter som innehar väsentlig information 
angående funktionsnedsättningar 

• vi följer med social- och hälsovårdsreformens utveckling 

• vi informerar olika samarbetspartners, allmänheten samt ungdomar och studerande i 
sin verksamhet (vid behov håller vi gästföreläsningar i skolor och anstalter). 

 
  § 14 Tillgänglighetsärenden. 
 Fastigheten Bankgården:  

Utanför matrestaurangen finns det nu en ramp (man har kapat av terrassen i samma bredd som 
dörröppningen är och lagt dit en ramp). Vid de andra affärernas ingångar finns ännu de höga 
trösklarna kvar. Rådet avvaktar ännu en tid ifall dessa också kommer att bytas ut innan 
disponenten kontaktas. 
 
Matmalmen Eva: 
Bo Lagerroos lovade kolla om företagaren skaffat skenor till någon av ingångarna så att rörelse- 
hindrade enkelt kan komma in till restaurangen annars kontaktar rådet henne efter nästa möte. 
 
Musikinstitutet Arkipelag: 
Det finns en ramp på baksidan av Musikinstitutet Arkipelags hus men nu blev några medlemmar 
i rådet och fundera på om det vid ingången på framsidan av huset finns någon information som 
upplyser om rampens existens. Saken skall kollas upp och om det inte finns någon information 
kontaktas berörda. 
 
År 2018 sammanställde sekreteraren en lista på vilka tillgänglighetsärenden som rådet 
behandlat.  Rådets medlemmar gick sedan igenom vilka ärenden som åtgärdats eller inte 
åtgärdats. Nu skall sekreteraren komplettera listan med senare behandlade ärenden och på 
nästa möte går vi igenom hela listan. Efter det kontaktas berörda som inte utfört åtgärder med 
en skrivelse eller ett besök. 
 
 

  § 15 Övriga ärenden 
Mats Nordström meddelade att det i låggolvbussarna mellan Pargas och Åbo finns en plåtramp 
vid ingången som chauffören kan fälla ut. På detta vis blir det enklare för rörelsehindrade att 
stiga på bussen.  
 
Ordföranden deltog i Finansministeriets och VANES webbseminarium 22-23.11. Han 
informerade bl.a om att handikapplagen håller på att revideras och en annan fråga som hade 



diskuterats var hur det blir med råden efter SOTE. Troligtvis kommer varje kommun att bibehålla 
sitt eget råd, även välfärdsområdena kommer att ha egna råd. 
 
Marjaana Stolzmann meddelade att toaletten på Jazz Café AXO fungerar till belåtenhet. WC-
stolen är lite låg men på väggen finns det stadiga handtag att ta hjälp av. 
  
I och med att handikapplagen revideras kommer antagligen rådet att byta namn till 
funktionshinderråd. Än så länge är namnet inofficiellt.  
 
Vi planerar ett gemensamt möte med äldrerådet på våren. Gäster vi planerar bjuda in är 
näringslivschef Tomas Eklund, tf. teknisk disponent Joakim Enckell samt socialarbetare Katja 
Koivu. 
 
En viktig fråga som rådet i fortsättningen skall fundera på är att hur göra så att rådet skulle bli 
mera synligt. Som det nu är jobbar rådet mest i det tysta. Vi borde aktivera oss på olika sätt t.ex 
genom att ge information om rådet via våra egna föreningar, i förbundstidningar även pre-
sentera rådet i skolor, i pressen och kanske på sociala medier. 
 
 

 § 16 Följande möte 
Följande möte hålls torsdag 20.1 kl. 12 i stadshuset. 

 

 

 

Pargas 2.12.2021 

 

________________________   _________________________ 

 Christian Andersson    Åsa Knuts 
 ordförande     sekreterare 
  

  

 

 

 

 

 

 

  



  

 
 

 
  


